
PROTOKÓŁ Nr V/11
z Obrad V Sesji Rady Gminy w Kotuniu

odbytych w dniu 16 marca 2011 roku

Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu.
Sesję rozpoczęto o godz. 1000 a zakończono o godz. 1330.

Ustawowa liczba radnych – 15
W obradach uczestniczyło – 14 radnych, tj. 93% ogólnego składu rady /lista 
obecności w załączeniu do protokołu/.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie Obrad V Sesji Rady Gminy
2. Wnioski do porządku obrad
3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r
5. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za odpady komunalne zakładów 

pracy, podmiotów gospodarczych oraz osób fizycznych przyjmowane na 
Gminne Składowisko Odpadów Komunalnych w Kotuniu

6. Informacja Przewodniczącego Rady
7. Dyskusja i wolne wnioski
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
9. Zamknięcie Obrad V Sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 1
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek przywitała przybyłych na sesję m.in. Radnego 
Rady Powiatu Siedleckiego Jana Kucia, Wójta Sławomira Adamiaka, Skarbnik 
Gminy Barbarę Jońską, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana Kucia, sołtysów 
i radnych. Otworzyła Obrady V Sesji Rady Gminy w Kotuniu. Stwierdziła quorum.

Ad. pkt 2
Wójt poprosił radnych o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
funduszu sołeckiego.
Więcej wniosków nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała wniosek Wójta jako swój wniosek formalny 
i poddała go pod głosowanie.
Wniosek został przyjęty jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.
Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały zostanie 
rozpatrzony w pkt. 6 porządku obrad, a pozostałe punkty przesuną się o jedno 
miejsce do przodu.

Wobec powyższego nowy porządek obrad przedstawia się następująco:
3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r



5. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za odpady komunalne zakładów 
pracy, podmiotów gospodarczych oraz osób fizycznych przyjmowane na 
Gminne Składowisko Odpadów Komunalnych w Kotuniu.

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie na rok 2012 środków 
przeznaczonych na fundusz sołecki

7. Informacja Przewodniczącego Rady
8. Dyskusja i wolne wnioski
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
10.Zamknięcie Obrad V Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3
Wójt Sławomir Adamiak poinformował na początku, że zakończyły się już wybory 
do Rad Sołeckich i Sołtysów we wszystkich wsiach naszej Gminy. Następnie 
przedstawił wszystkich nowowybranych sołtysów. W dalszej kolejności przedstawił 
sprawozdanie ze swojej działalności:

1. Poinformował, że w ostatnich dniach urywa się telefon od interwencji 
mieszkańców na zły stan dróg nieutwardzonych.

2. Odbył się odbiór wodociągu we wsiach: Chlewiska, Pieróg, Cisie-Zagrudzie 
i Nowa Dąbrówka.

3. W dniu 14 marca 2011r w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w 
Siedlcach odbyło się spotkanie wójtów zwołane na wniosek Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Radomiu nt. Stanu bezpieczeństwa publicznego na 
terenie powiatu. Dowiedzieliśmy się na nim, że z 9 obecnie działających 
posterunków policji zostaną utworzone 3 duże komisariaty policji w Skórcu, 
Mokobodach i Mordach. Wójtowie, którzy utracą na swoim terenie posterunki 
będą protestowali w sprawie ich likwidacji. Gmina Kotuń także wystosuje 
w tej sprawie odpowiednie pismo.

4. Następnym problemem jest finansowanie dowożenia uczniów z terenu Gminy 
Skórzec do szkół położonych na terenie Gminy Kotuń. Dotyczy to Szkoły 
Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu oraz Szkoły Podstawowej w Żeliszewie 
Podkościelnym. Gmina Skórzec nie zgadza się na dalsze finansowanie 
dowożenia ich uczniów do naszych szkół. Komisja Oświaty, Kultury
 i Porządku Publicznego została już poinformowana o tym fakcie. 
Decyzje w sprawie zostaną podjęte na najbliższym posiedzeniu tej komisji.

5. Zbliża się termin podpisania umowy partnerskiej z Gminą Oberkrämer 
w Niemczech. Przedstawiciele tego samorządu wraz z radnymi i Dyrektorem 
jednej ze szkół podstawowych z tego terenu przyjadą na zaproszenie władz 
Gminy Kotuń już w połowie kwietnia.

6. Odbył się odbiór wykonania modernizacji świetlic wiejskich w Gręzowie, 
Sionnej i Żeliszewie Dużym przez Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Siedlcach. Są usterki, ale jesteśmy w stanie ich usunąć 
w najbliższym czasie.

− Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że po wykonaniu budowy 
wodociągu jest sporo niedoróbek w terenie. Czy planowane jest ich usunięcie 



przez firmę wykonującą nam usługę.
− Wójt Sławomir Adamiak poinformował, że jest w stałym kontakcie 

z kierownikiem budowy tego odcinka wodociągu i sukcesywnie będą one 
usuwane.

− Radny Powiatowy Jan Kuc poinformował, że w sprawie listy rankingowej 
z wniosku o dofinansowanie dróg asfaltowych z ubiegłego roku w ostatnim 
czasie Gmina Kotuń przesunęła się już na pozycję refundowaną. Trzeba teraz 
tylko przypilnować, aby jak najszybciej złożyć wniosek o płatność. Stwierdził, 
że dziwi się, że Wójt Adamiak o tym nie poinformował w swoim 
sprawozdaniu.

− Radna Teresa Bruśniak poinformowała, ze ostatnio ukazał się program 
dofinansowujący organizację przedszkoli w gminach. Niestety program ten nie 
jest w stanie dofinansować budowy nowych przedszkoli, bo mielibyśmy trochę 
dodatkowych środków finansowych w naszym budżecie.

− Pan Witold Wojciechowski z Kotunia zapytał, co z naprawa drogi biegnącej od 
ulicy Łąkowej w stronę ulicy Siedleckiej. Droga ta została nawieziona 
materiałem całkowicie nie nadającym się ani do jeżdżenia po niej ani do 
chodzenia. Dzieci idąc do szkoły i wracając z niej zostawiają na niej swoje 
buty.

− Wójt wyjaśnił, że na wszystkich drogach nieutwardzonych w chwili obecnej są 
te same problemy. W tej chwili nie jesteśmy w stanie niczego zrobić, trzeba 
poczekać aż droga trochę przeschnie. Jak tylko pojawią się w budżecie wolne 
środki finansowe, to postaramy się nawieść na tą drogę lepszego materiału.

Więcej pytań do sprawozdania Wójta nie było.

Ad pkt 4
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że zmiany w uchwale budżetowej 
dotyczą następujących pozycji:

1. Wpłynęła dotacja na realizację Narodowego Spisu Powszechnego.
2. Wpłynęły środki z ZGK w kwocie 55.000 zł jako środki obrotowe, które 

wynikają z całorocznej działalności zakładu. Jest to zysk wykazany 
w sprawozdaniu z wykonania budżetu rocznego jednostki.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił, żeby ktoś z władz albo Kierownik 
ZGK wyjaśnili, co oznacza ten zysk zakładu.

− Kierownik ZGK Bogdan Kuc wyjaśnił, że środki finansowe w wysokości 
55.000 zł są to pieniądze wirtualne. Składają się na nie między innymi 
zaksięgowane należności zakładu za usługi dla ludności. Jednak większa część 
tej kwoty znajduje się także na zobowiązaniach mieszkańców wobec zakładu. 
Jak już mówił na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady, to na dostosowanie 
składowiska odpadów komunalnych brakuje zakładowi 63.000 zł. 
Dostosowanie składowiska nie jest wymysłem Kierownika ZGK tylko nadzoru 
ochrony środowiska. Jeżeli nawet zostaną zainwestowane pieniądze, które 



wpłyną od naszych dłużników, to zostaną za te środki zostaną wykonane prace 
na składowisku. Jednak nie starczy na wszystko, nawet w tych minimalnych 
warunkach. Nadal brakuje prawie 9.000 złotych. Dlatego apeluje do radnych, 
żeby podjęli uchwałę w sprawie podwyżki cen za zbiórkę odpadów 
komunalnych od osób fizycznych.

− Radny Krzysztof Gajowniczek wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna dwa razy 
spotykała się z Kierownikiem ZGK na temat funkcjonowania zakładu i były to 
spotkania prawie 8-godzinne, i nie tylko na sali konferencyjnej. Radni byli na 
składowisku odpadów i poznali warunki jego funkcjonowania. Wyjaśnił, że 
Komisja Rewizyjna nie zgodziła się na podwyżkę cen za odbiór odpadów 
komunalnych prawie o 100%, jak to przedstawił w kalkulacji Kierownik 
Zakładu. Zresztą trzeba się dokładnie zastanowić nad dotowaniem składowiska 
odpadów, które ma być zamknięte jak dobrze pamięta w 2014 roku.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr V/22/11
w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 5
Kierownik ZGK Bogdan Kuc poprosił radnych, aby przyjęli przedstawiony im 
projekt uchwały. Ponownie także zaapelował do radnych, aby podjęli uchwałę 
w sprawie podwyżki za odbiór odpadów od osób prywatnych o około 2 zł. 
Radni podjęli wcześniej uchwałę w sprawie podwyżki podatku od nieruchomości nie 
rekompensując zakładowi zwyżki tego podatku. Bardzo prosi o podjęcie tej męskiej 
decyzji i wyrażenie zgody na podwyżkę za odbiór odpadów od osób fizycznych. 
Zauważył także, że jeśli chodzi o wcześniejszą wypowiedź radnego Krzysztofa 
Gajowniczka, to zgodnie z informacjami WFOŚ zamknięcie składowisk powinno 
nastąpić po roku 2012 a nie 2014.

− Radny Krzysztof Gajowniczek wyjaśnił, że bazował na informacjach, które są 
ściśle powiązane z likwidacją gminnych składowisk odpadów komunalnych 
w Polsce.

Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr V/23/11 w sprawie  odpłatności 
za odpady komunalne zakładów pracy, podmiotów gospodarczych oraz osób 
fizycznych przyjmowane na Gminne Składowisko Odpadów Komunalnych 
w Kotuniu.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-10, przeciw-0, wstrzymało się – 4/ 
w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 6
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że środki przeznaczone na fundusz sołecki 
pochodzą bezpośrednio z budżetu gminy. Stanowią one wyłączoną pulę pieniędzy 



z przeznaczeniem dla poszczególnych sołectw. W małych miejscowościach są to 
małe środki w większych większe. Kwota ta zależy od liczby mieszkańców danego 
sołectwa.

− Sołtys wsi Łęki Iwona Jastrzębska podała wniosek, aby ich środki finansowe 
przeznaczyć na działalność świetlicy w Żeliszewie Dużym.

− Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że sołectwa nie mogą przeznaczać 
tych środków na cel innej miejscowości.

− Radna Barbara Plichta poprosiła sołtysów o wypowiedzenie się w tej kwestii 
i poprosiła przewodniczącą Rady o ogłoszenie 10 minutowej przerwy na 
rozmowę z sołtysami.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił, aby tak ważne sprawy jak ta 
dotycząca funduszu sołeckiego została przedstawiona radnym dużo wcześniej 
niż na sesji.

W tym miejscu Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutową przerwę w Obradach 
sesji.

Po wznowieniu Obrad przez Przewodniczącą Rady dalszych uwag do projektu 
uchwały nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr V/24/11 
w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy na rok 2012 środków na fundusz 
sołecki.
Uchwała została przyjęta większością głosów /za-9, przeciw-0, wstrzymało się-5/ 
w głosowaniu jawnym.

W tym momencie Radny Antoni Chojecki zgłosił wniosek formalny o zmianę 
porządku obrad i wniesienie pod obrady tej sesji projektu uchwały w sprawie 
odpłatności za odbiór nieczystości stałych od osób fizycznych.

Przewodnicząca Rady poddała ten wniosek pod głosowanie.
Wniosek został przyjęty większością głosów /za-9, przeciw-2, wstrzymało się-3/ 
w głosowaniu jawnym.

Przewodnicząca wyjaśniła, że projekt tej uchwały zostanie rozpatrzony jako następny 
punkt porządku obrad.

Wobec powyższego dalszy porządek obrad wygląda następująco:
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za odbiór 

nieczystości stałych.
8. Informacja Przewodniczącego Rady
9. Dyskusja i wolne wnioski
10.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
11.Zamknięcie Obrad Rady Gminy.



Ad. pkt 7
− Radny Artur Skwierczyński zaapelował, aby nie podejmować uchwały 

zwiększającej odpłatność za odpady komunalne. Komisje rady nie wyraziły na 
to zgody.

− Radna Barbara Plichta przychyliła się do wystąpienia swojego przedmówcy 
i wyjaśniła, że ZGK funkcjonuje od 20 lat i w tym czasie należało wprowadzać 
zmiany dostosowawcze.

− Radny Powiatowy Jan Kuć wyjaśnił, że wysokość dotacji określa się tylko na 
odbiór odpadów od osób fizycznych. Już 2 lata wcześniej koszty te zostały 
dokładnie policzone, jednak radni poprzedniej kadencji nie chcieli podnosić 
opłat za zbiórkę odpadów. Już za kilka lat, gdy nasze składowisko odpadów 
zostanie zamknięte, to firmy zewnętrzne zafundują nam koszty o wiele, wiele 
większe niż te, które przedstawia nam Kierownik ZGK.

− Kierownik ZGK wyjaśnił, że zakład działa 10a nie jak powiedziała Radna 
Plichta 20 lat. Niestety zawsze było za mało pieniędzy w budżecie i zawsze 
były najmniejsze środki na inwestycje w ZGK.  Problem składowiska istniał 
przez wiele lat i jest to problem nas wszystkich, a nie tylko kierownika ZGK. 
Dlaczego firmy zewnętrzne, które w tej chwili mają zgodę Wójta na zbiórkę 
odpadów na naszym terenie nie podpisują umów z mieszkańcami na odbiór od 
nich odpadów? Bo w tych firmach cena za zbiórkę byłaby o wiele wyższa niż 
w ZGK.

− Radna Barbara Plichta zapytała dlaczego to stara kadencja rady nie godziła się 
na podwyżki za odbiór odpadów komunalnych a nowi radni muszą brać za to 
odpowiedzialność. 

− Sołtys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytał, po co inwestować w coś, co 
za 2 lata ma być zamknięte.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr V/25/11 zmieniającej uchwałę 
w sprawie ustalenia opłaty za odbiór nieczystości stałych.
Uchwała została przyjęta większością głosów /za-7, przeciw-2, wstrzymało się-5/ 
przy aprobacie przewodniczącej rady, co do przyjęcia projektu uchwały, w 
głosowaniu jawnym.

Ad pkt. 8
Przewodnicząca Rady przypomniała wszystkim radnym, że z dniem 30 kwietnia 
upływa termin składania oświadczeń majątkowych radnych. Poprosiła radnych 
o zachowanie terminu składania oświadczeń.

Ad pkt. 9
− Radny Kazimierz Chróściel zapytał, co z przepompownią wody w Broszkowie. 

Dlaczego jeszcze nie działa.
− Kierownik ZGK wyjaśnił, że brak jest na niej zasilania w energię elektryczną.



− Radny Kazimierz Chróściel zapytał dlaczego pobudowano coś, co nie może 
należycie funkcjonować.

− Radny Powiatowy Jan Kuć wyjaśnił, że kłopoty z zasilaniem tej 
przepompowni pojawiły się dopiero na etapie jej wykonania. W najbliższym 
czasie powinny zniknąć jeżeli Gmina dołoży starań, aby przyspieszyć działania 
Zakładu Energetycznego.

− Radny Kazimierz Chróściel zapytał ile jeszcze takich nieużytecznych obiektów 
wzniesiono w Gminie.

− Radny Powiatowy Jan Kuć wyjaśnił, że wszystkie wybudowane obiekty służą 
Gminie i są jej niezbędne,

− Radny Kazimierz Chróściel stwierdził, że w gminie można wybudować 
i lotnisko, tylko komu by ono służyło.

− Radny Antoni Chojecki stwierdził, że Bojmie ma ładną świetlicę, ale chcieliby 
zakupić do niej telewizor. Maja sponsora na 1.500 zł a potrzebna jest jeszcze 
druga część tej kwoty.

− Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że jeśli tylko znajda się wolne środki 
finansowe w budżecie na pewno przychyli się do wniosku mieszkańców 
Bojmia. Jeśli natomiast chodzi o jakość dróg gruntowych, to niestety wszędzie 
gdzie one są, to ich jakość jest podobna. Potrzeba trochę cierpliwości, aby 
przeschły i wszystko będzie w porządku. W chwili obecnej Gminy nie stać na 
utwardzenie wszystkich dróg gruntowych.

− Sołtys wsi Tymianka Robert Jastrzębski poinformował, że drogi w Tymiance są 
sukcesywnie niszczone przez osoby wycinające las i wyciągające drzewo za 
ciągnikiem.

− Wójt obiecał, że zajmie się tym problemem.
− Radny Powiatowy Jan Kuc poprosił o dokładniejsze protokołowanie posiedzeń 

komisji przez Panią Jastrzębską. Stwierdził, że doszły go słuchy, że na ostatniej 
Komisji Rewizyjnej padały zarzuty pod  moim adresem o jakieś konszachty 
z WARPOLEM z Broszkowa i umarzaniem im podatków. 

− Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Plichta wyjaśniła, że protokół 
z ostatniego posiedzenia komisji został podpisany jednogłośnie, a to oznacza, 
że zapisy w nim zawarte odzwierciedlały przebieg posiedzenia. Na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej nie była omawiana kwestia podatków płaconych przez 
Warpol-Agro z Broszkowa.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał Wójta ile kosztowały Gminę Kotuń 
dojazdy do naszych szkół uczniów z terenu Gminy Skórzec.

− Wójt Sławomir Adamiak stwierdził, że jest to kwota około 1.200 zł 
miesięcznie.

− Mieszkaniec wsi Kotuń Pan Witold Wojciechowski uczulił Wójta, aby 
w przyszłości drogi nawozić lepszym materiałem niż żwir, który leży na ich 
ulicy. Poprosił także sołtysów, aby naprawdę pilnowali inwestycji, bo tak jak 
jest teraz, to materiał, który leży na jego drodze w żaden sposób nie można 
nazwać żwirem.

− Sołtys wsi Rososz Mariusz Boruc poprosił o dokładne zbadanie uprawnień 



dzieci do bezpłatnego dowożenia do szkół.
Więcej wolnych wniosków nie było.

Ad pkt. 10
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów /za-10, przeciw-0, 
wstrzymało się-4 (nie zapoznali się z protokołem)/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 11
Wobec wyczerpania porządku Obrad Przewodnicząca Rady Anita Drabarek 
podziękowała wszystkim za udział w sesji. Następnie zamknęła Obrady V Sesji Rady 
Gminy w Kotuniu.

Przewodnicząca Rady
/-/ Anita Drabarek

Protokołowała:
insp. ds. obsługi RG
Elżbieta Jastrzębska


